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PROTOKÓŁ Nr LXVIII/2023 kadencji 2018- 2023 
Z SESJI RADY POWIATU W ŚRODZIE ŚLĄSKIEJ 

odbytej w dniu 30 listopada  2023 roku, o godz. 1400 
w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Środzie Śląskiej 

przy ul. Wrocławskiej 2. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu  
Przewodniczący otworzył sesję oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w 
posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 17 
osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał, i powitał 
radnych oraz zaproszonych gości.  
Lista obecności radnych stanowi załączniki nr 1  do niniejszego protokołu. 
 
Wiceprzewodniczący Rady  
Czy są propozycje zmian do porządku obrad?  
 
Starosta  
Szanowni radni w imieniu Zarządu   zgłaszam wniosek pod dzisiejsze obrady w punkcie 9 
dołączyć glosowania nad trzema uchwałami. Pierwsza uchwała to jest projekt zmian 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Średzkiego na lata 2023-2037. Drugi projekt 
uchwały w sprawie zatwierdzenia programu naprawczego Średzkiego Centrum Zdrowia 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Środzie Śląskiej oraz trzeci 
projekt uchwały w sprawie powołania komisji konkursowej w celu przeprowadzenia 
postępowania konkursowego na stanowisko dyrektora Średzkiego Centrum Zdrowia 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Środzie Śląskiej. Szanowni 
Państwo wczoraj te trzy uchwały były opiniowane przez komisje Rady Powiatu i wszystkie 
otrzymały pozytywną rekomendację, dlatego bardzo proszę Wysoka Radę o włączenie tych 
uchwał do dzisiejszych obrad w punkcie 9. Dziękuję. 
 
Wiceprzewodniczący Rady 
Szanowna Rado przystępujemy do głosowania za wprowadzeniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Średzkiego na 
lata 2023-2037. Głosowanie odbywa się poprzez podniesienie ręki. 
 

Za – 14 P – 0 W – 0 
 
projekt uchwały został  wprowadzony do porządku obrad 

Wiceprzewodniczący Rady  
Głosowanie za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
zatwierdzenia programu naprawczego Średzkiego Centrum Zdrowia Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Środzie Śląskiej. Głosowanie poprzez 
podniesienie ręki. 
 

Za – 14 P – 0 W – 0 

 
projekt uchwały został  wprowadzony do porządku obrad 

Wiceprzewodniczący Rady 

Głosowanie za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie powołania 

komisji konkursowej w celu przeprowadzenia postępowania konkursowego na stanowisko 

dyrektora Średzkiego Centrum Zdrowia Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Środzie Śląskiej 

ZA – 14 P – 0 W – 0 
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projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad 

Porządek po zmianach: 
1.   Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu Nr LXVI/2023, Nr LXVII/2023  z sesji Rady Powiatu w Środzie 

Śląskiej. 
4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu.  
5. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
6. Sprawozdanie z działalności Muzeum Regionalnego w Środzie Śląskiej. 
7. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Kultury Alternatywnej. 
8.  „15 min. dla wyborców”. 
9. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie: 

- zmiany uchwały budżetowej na 2023 r.  
- oddelegowania do prac Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dwóch radnych Rady 
Powiatu w Środzie Śląskiej, 
- określenia zadań, na które przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
- podniesienia wysokości wynagradzania dla rodzin zastępczych zawodowych oraz 
prowadzących rodzinny dom dziecka, 
- „Programu współpracy Powiatu Średzkiego z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie na rok 2024”, 
-  zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Średzkiego na lata 2023-2037, 
- zatwierdzenia programu naprawczego Średzkiego Centrum Zdrowia Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Środzie Śląskiej 
-  powołania komisji konkursowej w celu przeprowadzenia postępowania konkursowego 
na stanowisko dyrektora Średzkiego Centrum Zdrowia Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Środzie Śląskiej 

10.  Interpelacje i zapytania radnych. 
11. Wnioski i oświadczenia radnych. 
12. Sprawy różne. 
13. Zamknięcie sesji.                                                                                                                                                            
                                                                                                                                                           

Wiceprzewodniczący Rady  
Szanowna Rado proszę o przyjęcie porządku obrad. 
 

ZA – 14 P – 0 W – 0 
 
Ad. 3/ Przyjęcie protokołu  Nr LXVI/2023 Nr LXVII/2023  z sesji Rady Powiatu w Środzie 
Śląskiej. 
 
Wiceprzewodniczący Rady 
Do dnia dzisiejszego nie wpłynęły uwagi do protokołów z poprzednich sesji, przystępujemy 
do głosowania odbywać się będzie poprzez podniesienie ręki. 
 
Przyjęcie protokołu Nr LXVI/2023 z dnia 26 października 2023 r. 

ZA – 14 P – 0 W – 0 
 

Przyjęcie protokołu Nr LXVII/2023 z dnia 15 listopada 2023 r. 
 

ZA – 14 P – 0 W – 0  
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Ad. 4/Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu. (załącznik nr 2 do 
protokołu) 
 
Wiceprzewodniczący Rady 
Wszyscy radni  otrzymali  sprawozdanie. Otwieram dyskusję w tym punkcie. Nie widzę 
chętnych do dyskusji zamykam dyskusję. 
 
Ad. 5/ Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między 
sesjami.  
 
Wiceprzewodniczący Rady 
Proszę Pana Starostę o odczytanie tego sprawozdania. 
 
Starosta odczytał powyższe sprawozdanie. 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 6/ Sprawozdanie z działalności Muzeum Regionalnego w Środzie Śląskiej. 
  
Wiceprzewodniczący Rady  
Sprawozdanie zostało omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Powiatu w 

Środzie Śląskiej w dniu wczorajszym. Otwieram dyskusję. 

Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 7/ Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Kultury Alternatywnej. 
 
Wiceprzewodniczący Rady  
Sprawozdanie zostało omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Powiatu w 

Środzie Śląskiej w dniu wczorajszym. Otwieram dyskusję. 

Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 8 /„15 minut dla wyborców” 
 
Wiceprzewodniczący Rady 
W tym punkcie głos mogą zabrać osoby spoza Rady. Otwieram dyskusję. 
 
Nikt  nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 9/ Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie: 
 

- zmiany uchwały budżetowej na 2023 r.  
 

Wiceprzewodniczący Rady 
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez komisje stałe Rady Powiatu w 

Środzie Śląskiej w dniu wczorajszym. Otwieram dyskusję w tym punkcie. 

Radna Partyka-Basa 
Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, chciałabym wrócić do tematu poruszonego na 
wczorajszym posiedzeniu komisji odnośnie wprowadzenia nowego zadania inwestycyjnego 
zakup działki gruntu nr 6/2 AM 18 przy ul. Kolejowej 18 wartość 125 tys. zł.  Zastanawia mnie 
fakt czy na początku nie powinniśmy podjąć uchwały jako Rada Powiatu w sprawie tego czy 
w ogóle my tą działkę chcemy nabyć. Mamy uchwałę z 2010 roku która określa zasady 
gospodarowania nieruchomościami Powiatu Średzkiego i w jednym z paragrafów jest 
wpisane, że nabycie nieruchomości za co najmniej 100 tys. zł. powinno uzyskać zgodę 
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Rady. Stąd moje pytanie czy na ten moment stać nas, aby wydać 125 tys. i zakupić tą 
działkę czy stać nas na to, aby powiększać, zwiększać deficyt Powiatu do kwoty prawie 10, 5 
milionów? I tym samym chciałabym złożyć wniosek formalny, aby na ten moment usunąć z 
projektu uchwały to wprowadzenie nowego zadania inwestycyjnego na zakup działki o 
wartości 125 tys. zł. chciałabym, żeby to było Szanowni Państwo przez Radę 
przegłosowane. Bo tak naprawdę mam takie wyobrażenie, że część radnych nie wie o której 
działce jest mowa, Państwo nam na załączniku nie przedstawili która to jest działka wiemy o 
niej tylko z opisu, o którym mówił wczoraj Wicestarosta. 
 
Sekretarz 
Proszę Państwa jak Państwo doskonale wiecie przeniesienie własności następuje w formie 
aktu notarialnego i przed zawarciem takiego aktu notarialnego taki projekt uchwały będzie 
Państwu przedłożony zgodnie z tą uchwałą, o której Pani powiedziała. Natomiast musimy 
zobaczyć, czy jest wola Rady co do tego właśnie, żeby w tym zakresie procedować. Także 
taka uchwała się pojawi przed czynnością prawną w postaci aktu notarialnego. 
 
Radna Partyka-Basa 
To ja mam pytanie czy taka uchwała nie powinna najpierw nie powinna nam być 
przedstawiona z załącznikiem mapowym z propozycją co tam ma być jakie będą nakłady, 
jeśli miałby być to parking, czy tam jest dojazd, czy tego dojazdu nie ma? A my zwiększamy 
deficyt wprowadzamy 125 tys. i chciałabym zapytać Mario czy Ty wiesz która to działa jak 
tam dojechać, Pani Mario czy Pani wie? Stąd mój wniosek, aby na ten moment to zadanie z 
tej uchwały budżetowej usunąć. 
 
Sekretarz 
Na wczorajszym posiedzeniu komisji Pan Wicestarosta bardzo dokładnie opisywał Państwu 
która to jest działka i jaki to ma zakres przedmiotowy w sensie wykorzystania w przyszłości 
no i tutaj jakby tych pytań wczoraj nie było. Ja rozumiem, że to nie pozbawia Państwa 
możliwości pytania dzisiaj. Natomiast tak jak powiedziałem jedno nie wyklucza drugiego to 
znaczy w momencie zawarcia aktu notarialnego taki projekt uchwały zostanie Państwu 
przedstawiony.          
 
Radny Wojewódka 
Może nawiązując do tego co mówiła Pani radna, przysłuchując się teraz też nabrałem 
wątpliwości czy nie powinno być w takiej kolejności, że w pierwszej kolejności zgoda Rady 
na nabycie a dopiero później zmiana budżetu w kierunku wprowadzenia tego zadania, czy to 
nie powinno odbyć się właśnie w takiej kolejności. W pierwszej kolejności Rada Powiatu 
wyraża zgodę dla zarządu o nabycie potem wprowadzamy dopiero ewentualnie jak taka 
zgoda będzie do budżetu i kolejny etap nabycie. 
 
Sekretarz 
Panie radny szanowni Państwo przepisy prawa nie określają.  Faktem jest, że przed 
zawarciem aktu notarialnego to jest oświadczenie woli ze strony Powiatu obie uchwały 
muszą być natomiast tutaj nie ma jakby w przepisach prawa określenia co powinno być 
pierwsze. Także te dwie uchwały na pewno przed zawarciem aktu notarialnego muszą 
zafunkcjonować. 
 
Radna Zachary  
Ja sobie dzisiaj pozwoliłam mapkę otworzyć, bo bez mapki nie mamy o czym rozmawiać, 
ponieważ każdy z nas nie zna działek na pamięć. Ale jak się tak dobrze przypatrujemy to 
mamy działeczkę, która znajduje się w środku innej działki bez dojazdu, bez niczego w 
związku z tym moje pytanie jest takie, czy my jesteśmy rzeczywiście przygotowani na to o 
czym mówimy. Bo jeżeli my wykupujemy działkę bez dojazdu bez niczego to znaczy, że nam 
bardzo na tym zależy, bo komuś też bardzo na tym zależy. Szanowni Państwo chyba nie 
tędy droga, róbmy wszystko tak jak mówi prawo. Działkę bez dojazdu może sprzedać rolnik, 
ale jeśli ktoś tam będzie cokolwiek robił to musi po prostu w planie zagospodarowania 
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przestrzennego również tą działkę przekształcić. Proszę o jakieś szczegóły w tym zakresie. 
Dziękuję bardzo.    
 
Radca prawny – Joanna Haligowska 
Założę okulary, bo chcę zacytować. W zasadzie to chciałabym się odnieść do wypowiedzi 
Pani radnej, Pani Partyki i Pani radnej Zachary ale zacznę od drugiej części pytania Pani 
Partyki ponieważ Pani złożyła wniosek formalny z tego co słyszałam no niestety zgodnie z 
naszym regulaminem wnioski formalne składa się w innych sprawach także musiałaby Pani 
zrewidować swój pogląd na temat tego jaki to będzie rodzaj wniosku, ponieważ wnioski 
formalne głosuje się przed wszystkimi, chwileczkę, wnioski formalne głosujemy przed 
wszystkimi innymi wnioskami ale to są wnioski o charakterze formalnym dotyczącym można 
powiedzieć w skrócie porządku sesji. Jeśli sobie Pani życzy to ja mogę odczytać rodzaje 
wniosków formalnych z naszego regulaminu. 
 
Radna Partyka- Basa 
Poproszę Pani mecenas. 
 
Radca prawny – Joanna Haligowska 
Bardzo proszę. Sprawdzenie quorum, zmiana lub uzupełnienie porządku obrad, ograniczenie 
czasu wystąpień mówców, zakończenie wystąpień, zakończenie dyskusji i podjęcie uchwały, 
zarządzenie przerwy, odesłania uchwały do komisji, przeliczenie głosów, przestrzeganie 
regulaminu obrad. Także tutaj treść Pani wniosku musiałaby być zrewidowana, żeby można 
było go zakwalifikować jako formalny. To tyle w zakresie tego jak sama Pani określiła rodzaj 
swojego wniosku. W następnej kolejności chciałabym się odnieść do pytania Pani radnej 
Zachary z tego co jest mi wiadome postanowieniem prawomocnym sądowym została tam 
ustalona służebność drogi koniecznej zatem działka ta ma dojazd od drogi publicznej. Być 
może postanowienie sądu nie zostało jeszcze ujęte w mapach. Natomiast według tego stanu 
wiedzy który ja mam droga konieczna została ustanowiona i to postanowienie jest 
prawomocne tak? Prawomocne. Następna sprawa dotycząca chwili w której Rada wyraża 
zgodę i ewentualnego wprowadzenia tej kwoty do budżetu, jestem na tym samym 
stanowisku co Pan Sekretarz a mianowicie uchwała Rady jest potrzebna w momencie w 
którym dokonujemy czynności prawnej a to znaczy nie możemy dokonać czynności prawnej 
przeniesienia własności bez odpowiedniej zgody Rady. Czy ta zgoda będzie wcześniej przez 
Radę Powiatu udzielona czy tuż przed podjęciem samej czynności to nie ma większego 
znaczenia. My zazwyczaj stoimy na takim stanowisku, że kiedy już mamy przystąpić do 
jakiegoś, do jakiejś czynności prawnej do aktu notarialnego wtedy prosimy na sesji Radę o 
wyrażenie zgody na tę konkretna czynność. Natomiast jeśli chodzi o sprawy budżetowe no to 
już Pani Skarbnik musiałby się wypowiedzieć, ponieważ ja nie jestem finansistką czy mogła 
już teraz w budżecie ująć tę kwotę i jakie są podstawy prawne tego działania. 
 
Radna Zachary  
Nie pamiętam w tej chwili, na której z sesji, ale Pani Skarbnik powiedziała, że   żadnych do 
końca roku żadnych zakupów i żadnych inwestycji nie będzie w zakresie właśnie do tej o 
której mówimy jak to się ma teraz Pani Skarbnik do wydatku, który chcemy ponieść na 
koniec roku w chwili, kiedy nie mamy pieniędzy. To była mowa wtedy, kiedy chodziło o zakup 
samochodu, kiedy radni   rzeczywiście zgodzili się na to, żeby taki samochód powinien być 
kupiony tutaj dla Wydziału w sensie prac drogowych, natomiast no była też taka mowa, że 
nie będzie żadnych zakupów. Jak to się ma w tej chwili decyzja Zarządu Powiatu w tej 
sprawie. 
 
Skarbnik 
Jestem w stu procentach pewna, że nie powiedziałam, że nie będzie zakupów tylko nie 
będzie zwiększania zadłużenia to była moja wypowiedź, że na ten cel nie zostanie żadne 
dodatkowe zobowiązanie zaciągnięte ja wypowiadałam się w tej sprawie a nie że nie będzie 
żadnych inwestycji. Natomiast pojawiły się wolne środki, nie zadłużamy się zwiększamy 
deficyt, ale ten deficyt znajduje pokrycie. Deficyt nie jest niczym złym, jeżeli ma pokrycie w 
wolnych środkach. Co do ujęcia tego zadania w budżecie ustawa o finansach publicznych 
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wskazuje, że uchwała budżetowa jest preliminarzem wyznaczeniem kierunku działań. Jeżeli 
szanowna Rada przyjmie i nie ma tam mowy o tym w którym momencie to wprowadzamy 
natomiast czy przed podjęciem uchwały o zakupie tego gruntu czy po. Jeżeli szanowna 
Rada dzisiaj podejmie tą uchwałę to da zezwolenie na dalsze procedowania, czyli 
przystąpienie do zakupu tej działki. Jeżeli rada zadecyduje inaczej, że najpierw będzie 
uchwała odrębna o zakupie działki a dopiero wprowadzenie do budżetu to do momentu 
wprowadzenia do budżetu ja oczywiście nie udzielę kontrasygnaty         
   
Wicestarosta 
To co powiedziała Pani Skarbnik chciałem rozwinąć ewentualnie jeden wątek. W projekcie 
uchwały budżetowej, który omawialiśmy wczoraj na komisjach też pojawiła się kwestia 
między innymi zakupu samochodu ciężarowego dla służby Drogowej też go Państwo nie 
widzieli też Państwo nie wiedzą jaki to jest model tak czy będzie miał napęd na cztery osie, 
czy na jedna oś. Wy wyrażacie zgodę na to, żeby Zarząd w dalszym trybie podjął działania 
dotyczące zakupu tego samochodu, no tak to wygląda ja też nie wiem jaka to będzie marka i 
model, chwileczkę. Ja rozumiem, że w jakiś sposób nie wiem, czy należy jeszcze szpileczkę 
wbić i tak dalej i tak dalej. Wydaje mi się, że wczoraj wyraźnie i w miarę merytorycznie 
powiedziałem Państwu, dlaczego ten grunt jest nam potrzebny nie ze niezbędny tylko 
potrzebny z wielu względów między innymi kwestii pożarowych to jest raz. Dwa 
powiedziałem wyraźnie a być może Pani radna Zachary się spóźniła więc może nie słyszała 
dokładnie o kwestii dotyczącej ustanowienia służebności dojazdu do tej działki to dwa. I trzy 
w kwestiach higienicznych czy też wentylacyjnych, bo wiecie Państwo, że są odpowiednie 
przepisy architektoniczne budowlane które, jak gdyby formułują możliwości zrobienia okna 
jak go można zrobić i tak dalej jak niezbędne są te kwestie dotyczące prowadzonej 
działalności medycznej, ambulatoryjnej opieki specjalistycznej. Więc dobrze ja rozumiem to 
się znalazło wczoraj w projekcie budżetu nie było pytań na nie. Były pytania dotyczące po co, 
odpowiedziałem dzisiaj pojawia się wątpliwość, natomiast czy kupimy to jest to co powiedział 
Pan Sekretarz najpierw jest to w budżecie możemy rozpocząć działania, może się zmieni 
cena tego nie wiem, ale jest wycena, która ma określony termin ważności być może też 
właściciel się rozmyśli tego też nie wiem. Natomiast żeby podjąć działania musimy mieć oręż 
w postaci umiejscowienia danego wydatku w uchwale budżetowej. tak samo jak mówię, 
wstanie Marek Majerowski    nie będzie mi się podobał samochód ciężarowy dla służby 
drogowej, bo będzie miał zielony kolor a ja chcę niebieski to jest podobna argumentacja. 
Dlatego też uważa, że daleka jeszcze droga do zakupu tej nieruchomości mogą Państwo nie 
wyrazić zgody w dalszym kroku, ale po co ta dyskusja nie mam najmniejszego pojęcia 
dziękuję. 
 
Radna Partyka-Basa 
Nie rozumiem Pana pytania po co ta dyskusja, po to jest sesja, żeby dyskutować, jeśli mam 
za czymś zagłosować to wolę dopytać Panie Starosto. Wiec ja rozumiem Pani mecenas, że 
albo przyjmujemy, nie przyjmujemy tej uchwały, bo wniosku takiego formalnego złożyć nie 
mogę, aby tylko ten jeden wycinek z tej uchwały budżetowej usunąć na ten moment. 
 
Radca prawny – Joanna Haligowska 
Pani radna oczywiście, że może Pani złożyć taki wniosek jest Pani radna przysługują Pani 
wszystkie prawa, które wynikają z konstytucji, z naszego statutu, z regulaminu i ustawy o 
samorządzie powiatowym, tylko nie może to być wniosek formalny, bo ten w naszym 
regulaminie jest inaczej określony. Także jeśli by Pani radna chciała, aby akurat ten punkt 
uchwały, przeniesienia, przesunięcia budżetowego przeznaczenia środków został z uchwały 
usunięty powinna Pani radna złożyć wniosek o usunięcie tego punktu. I wtedy 
przewodniczący może poprosić o głos przeciwny i wtedy w pierwszej kolejności będziemy 
głosowali głos przeciwny jako dalej idący a może Przewodniczący nie pytać, czy jest głos 
przeciwny i od razu będzie głosowany wniosek Pani radnej o wyłączenie tego przesunięcia z 
uchwały. 
 
 
 



7 

Radna Partyka-Basa 
Dziękuję Pani mecenas. Panie Przewodniczący poprawiam się nie będzie to wniosek 
formalny, ale wniosek o usunięcie tego punktu z uchwały budżetowej. 
 
Wiceprzewodniczący Rady 
Szanowni państwo ja bym może jeszcze miał pytanie do Pani mecenas. Pani mecenas, 
jeżeli my byśmy teraz zagłosowali za tą uchwałą czy to będzie zgodne z prawem? 
 
Radca prawny –Joanna Haligowska 
Teraz Panie radny i panie przewodniczący powinniśmy głosować wniosek Pani radnej o 
dokonanie zmian w uchwale. 
 
Wiceprzewodniczący Rady 
Rozumiem, czyli będzie głosowanie imienne czy podniesienie ręki? Imienne tak? 
 
Radca prawny – Joanna Haligowska 
Jak głosowanie nad uchwałą tak jest.    
 
Wiceprzewodniczący Rady 
Szanowni Państwo w takim razie będziemy głosować, proszę jeszcze raz powtórzyć jakby 
Pani mogła czego ma to dotyczyć. 
 
Radna Partyka- Basa 
Wniosek o usunięcie wprowadzenia nowego w uchwale budżetowej zadania, nowego 
zadania inwestycyjnego zakup działki gruntu nr 6/2 arkusz mapy 18 w Środzie Śląskiej przy 
ul. Kolejowej 18a wartość 125 tys.  
 
Wiceprzewodniczący Rady 
Dziękuję. Szanowni Państwo kto jest za? A imienne przepraszam. 
 
Burdzy Sebastian- Przeciw  Chabraszewski Józef – Przeciw  
Majerowski Marek- Za,  Mikła Halina-Przeciw  
Partyka -Basa Judyta- Za, Pierzchalski Grzegorz – Przeciw Piotrowski Jan – Przeciw   
Rachwalska Małgorzata-  Wstrzymała się  Szałankiewicz Krzysztof- Przeciw  
Szremska Joanna- Wstrzymała się, Uszyński Daniel – Przeciw   
Wiatrzyk Agnieszka – Wstrzymała się, Wojewódka Mariusz- Wstrzymał się,   
Zachary Maria- Za   
 

Za – 3 P  - 7 W – 4 
Sekretarz 
To znaczy, że wniosek nie został przyjęty i przechodzimy do głosowania projektu uchwały 
przedłożony przez Zarząd Powiatu. 
 
Radny Wojewódka 
Dyskusja jest zamknięta? Bo nie było zamknięcia dyskusji. 
 
Wiceprzewodniczący Rady 
Zamykam dyskusję.  
 
Radny Wojewódka 
Chciałem jeszcze dopytać. Mogę jeszcze zapytać? Ma pytanie czy jest możliwe 
przedstawienie radnym na mapie czy na jakimś załączniku graficznym która to jest działka 
może to rozwiałoby wątpliwości. Bo ja też słuchałem wczoraj dyskusji, ale szczerze nie wiem 
o którą działkę chodzi. 
 
Starosta 
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Już w tej chwili wniosek został odrzucony, ale odnosząc się tutaj do prośby Pana radnego to 
w każdej chwili możemy zrobić przerwę pójdziemy do mnie do gabinetu do komputera 
włączę aplikacje geodezyjną i kto będzie chciał pokaże, jak to wygląda. 
 
Sekretarz 
Proszę Państwa ja tylko przypomnę wczoraj Pan Wicestarosta dokładnie opisał która to jest 
działka, jeśli Państwo potrzebujecie takiej weryfikacji to proponuję ogłosić pięciominutową 
przerwę skserujemy, ten załącznik graficzny będzie załącznikiem do uchwały, projektu 
uchwały Rady Powiatu w sprawie wyrażenia zgody co do nabycia to co mówiłem jako ta 
druga uchwała obok tej zmiany w budżecie przed podpisaniem aktu notarialnego. Ale jeśli 
dzisiaj państwo potrzebujecie to potrzebujemy chwileczkę dlatego, że ten załącznik będzie 
przekładany do tego drugiego projektu uchwały. 
 
Wicestarosta 
Panie Przewodniczący, odpowiadając, mam przy sobie wydruk z ewidencji taki obrazkowy 
mogę podejść do Pana radnego i ewentualnie. 
 
Radny Wojewódka 
Wydaje mi się, że wszyscy radni chcą. 
 
Wicestarosta 
Zrobię to przejdę się dosłownie w tej chwili przed każdym radnym. 
 
Joanna Haligowska 
Ja zrobię ksero, dobrze?  
  
Wicestarosta 
14 egzemplarzy. 
 
Radna Szremska 
Ja chciałam jeszcze zapytać czy na załączonej mapie będzie wiadomo jaka to jest działka 
czy to jest budowlana czy to jest rolna czy to jest pod działalność gospodarczą. 
 
Wicestarosta 
To jest działka budowlana. 
 
Wiceprzewodniczący Rady 
Szanowni Państwo myślę, że to już nic nie zmieni po prostu trzeba przystąpić do głosowania. 
 
Radny Wojewódka 
Jesteśmy przy uchwale budżetowej to jeszcze mam pytanie do pani Skarbnik. Na jakiej 
wysokości mamy w tej chwili oprocentowane obligacje? 
 
Skarbnik 
Poszczególne obligacje mają różne oprocentowanie ono kształtuje się w zależności od 
terminu emisji. Te które były wyemitowane bodajże w roku 2012 są powyżej 1% na poziomie 
1,14. Te które były emitowane w latach 2021 kształtują się od 0,6 do 0,8. Natomiast te które 
emitowaliśmy w roku bieżącym kształtują się na poziomie 1,14. 
 
Radny Wojewódka 
To jest oprocentowanie plus prowizja? 
 
Skarbnik 
To jest marża, ja mówię Panu o marży natomiast oczywiście do tego dochodzi WIBOR. 
 
Radny Wojewódka 
WIBOR? 
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Skarbnik 
Tak. WIBOR 6M 
 
Radny Wojewódka 
Na jakim poziomie? 
 
Skarbnik 
On jest w tej chwili na poziomie 5,65. 
 
Radny Wojewódka 
Czyli licząc tak na szybko koszty które ponosimy są nieco wyższe niż obligacji skarbu 
Państwa, tak?  
 
Skarbnik 
Tak. 
 
Radny Wojewódka 
WIBOR plus marża wychodzi drożej niż obligacje skarbu Państwa w tej chwili ok. 6% 
 
Radna Zachary 
Ja się odniosę do tej rozmowy, którą poprzednio prowadziłam i do odpowiedzi. Szanowni 
Państwo porównywanie dzisiejszych potrzeb Panie Starosto w sprawie zakupu samochodu, 
który jest potrzebny na już a w sprawie zakupu działki to są naprawdę dwie różne rzeczy i 
rozumiem, że one są też potrzebne, ta działka jest potrzebna, bo widzę pod jakim kątem 
chcemy to kupić. Natomiast na dzień dzisiejszy uważam, że zakup samochodu naprawdę 
jest potrzebny, bo jeżeli nie ma takiego to trudno pracować i żeby nasze drogi były 
bezpieczne. Druga rzecz, która mnie mocno niepokoi i proszę o wyjaśnienie Panią mecenas, 
jeżeli był odbiór budowlany a na tyle przepisy budowlane znam mając uprawnienia 
budowlane, jeżeli chodzi o budynek szpitala to my dzisiaj mówimy o tym, że my nie mamy 
tam, nie możemy pewnych rzeczy po prostu mieć, bo to i to nie pasuje, nie chcę powtarzać 
to tego nie rozumiem. A po trzecie czy na działce budowlanej o której teraz mowa, że jest to 
działka budowlana można robić parking proszę nam na to odpowiedzieć. 
 
Joanna Haligowska-radca prawny 
Na działce budowlanej można robić wszystko co jest dopuszczone w planie 
zagospodarowania miejscowym to po pierwsze. A po drugie … 
 
Wiceprzewodniczący Rady 
Proszę do mikrofonu Pani mecenas. 
 
Joanna Haligowska-radca prawny 
Na działce budowlanej można robić wszystko co jest dopuszczone w planie 
zagospodarowania przestrzennego i z opisem co można robić na działkach budowlanych, a 
żeby odpowiedzieć teraz na to Pani pytanie na pierwszą jego cześć to musiałabym mieć 
pytanie bardziej doprecyzowane, bo Pani się pytała, że jeżeli jest dopuszczony do 
użytkowania budynek, tak? To     
 
Radna Zachary 
Powinny być wszystkie dokumenty, które powinny być do decyzji o użytkowaniu, jeśli nie 
spełniają tam różnych spraw to jest to dla mnie nie jasne. 
 
Joanna Haligowska 
Idzie Pani o te okna tak?  
 
Radna Zachary 
Tak, okna i tam jeszcze inne określenia padały. 
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Joanna Haligowska  
To wydaje mi się, że to nie było tłumaczenie takie, że nie dopełniamy jakiś warunków albo 
przepisów chodziło głównie o to, że jest to utrudnienie funkcjonalne to są gabinety lekarskie 
w których nie ma otwieranych okien tylko są luksfery i to bardzo przeszkadza, bo nie ma tam 
odpowiedniej cyrkulacji powietrza. Czasami pacjenci zasłabną czasami się gorzej czują 
trzeba coś przewietrzyć jest utrudnione wietrzenie. 
 
Radna Zachary  
I tego nam zabrakło, tego zabrakło określenia. 
 
Wiceprzewodniczący Rady 
Szanowna Rado wczoraj mięliśmy komisje. 
 
Joanna Haligowska 
Okno nie jest dopuszczone przepisami przeciwpożarowymi otwierane. 
 
Wicestarosta 
Na tej mapce ona nie jest oczywiście dokładna, ale jak Państwo widzicie to był mój zapisek 
719 metrów kwadratowych to właśnie to jest ta działka ona przynależna jest graniczy wręcz 
bezpośrednio z tym dużym budynkiem narysowanym to jest waśnie budynek szpital. W gwoli 
ścisłości ten malutki kwadracik  na działce 712 to on już nie istnieje to była stara szpona ona 
została wyburzona   a była wcześniej naniesiona i jak gdyby była przyklejona do budynku 
szpitala i na tej właśnie całej długości naszej nieruchomości są okna które są zabudowane 
luksferami i wczorajsza moja argumentacja i wcześniej ja już o tym mówiłem kilka miesięcy 
temu, że zakup tej działki pozwoli nam właśnie usprawnić, podwyższyć komfort  i tak dalej, i 
tak dalej że wtedy kiedy to jest nasza działka scalimy ją z całą nieruchomością więc wtedy 
nie obligują nas przepisy budowlane, ze trzeba mieć, żeby zrobić okno do sąsiada musimy 
mieć te trzy metry czy nawet 4 metry do ogrodzenia. Więc tutaj tak naprawdę o to chodzi. 
Jak zobaczycie Państwo na tą mapkę jest ulica Konstytucji 3-go Maja taki malutki kwadracik 
przy samym chodniku to jest właśnie trafostacja, trafostacja, która ewidentnie blokuje nam 
wjazd do naszej działki, która jest z tyłu ta odzyskana w momencie przejęcia nieruchomości 
od syndyka razem z ta działką, która kiedyś należała do sióstr zakonnych. Więc proszę 
spojrzeć w jaki sposób poprawia nam się całkowicie możliwość dojścia do naszej 
nieruchomości mając na uwadze również i w głowie to, bo rozmowy były już prowadzone, że 
jeżeli chodzi o tą trafostację, która ewidentnie nam wjazd do naszej nieruchomości blokuje. Z 
tym, że rozmowy były prowadzone z pozycji silniejszego jak chcecie Państwo to zrobić to na 
własny koszt co wyceniono na ok. 300-400 tys. zł.  dla nas koszt przesunie firma Tauron tą 
trafostację dużą budowaną jeszcze kiedyś, teraz się buduje trochę mniejsze. Więc naprawdę 
po raz kolejny powtarzam, że ta działka jest nam bardzo potrzebna i dojazd jest od ulicy 
Kolejowej, czyli kolejna obok tak naprawdę nieruchomość garaże są zaznaczone dokładnie 
mieszkańcy Środy Śląskiej rozumiem Pana, Pan Marek Majerowski może nie wiedzieć, gdzie 
jest ta działka, ale wielokrotnie byliśmy na, wizytowaliśmy budynek byłego szpitala jestem 
przekonany, że pokazywałem też tą działkę, gdzie byliśmy z tyłu, gdzie Służba Drogowa 
pomagała nam tam uprzątnąć ten teren. 
 
Nikt więcej nie wyraził chęci zabrania głosu.  
 
Głosowanie imienne - poprzez naciśnięcie przycisku na panelu do głosowania  
ZA,   PRZECIW,    WSTRZYMUJĘ SIĘ 
 
Rada Powiatu w obecności 14 radnych, stosunkiem głosów:  ZA – 11; P – 0; W - 3  

podjęła uchwałę Nr LXVIII/344/2023 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r.  

Burdzy Sebastian- Za  Chabraszewski Józef - Za  
Majerowski Marek-Za,  Mikła Halina-Za  
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Partyka -Basa Judyta- Wstrzymała się, Pierzchalski Grzegorz – Za Piotrowski Jan – Za  
Rachwalska Małgorzata-  Za  Szałankiewicz Krzysztof-Za  
Szremska Joanna-Wstrzymała się, Uszyński Daniel –Za Wiatrzyk Agnieszka -Za  
Wojewódka Mariusz-Wstrzymał się,  Zachary Maria- Za   
 

-  oddelegowania do prac Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dwóch radnych Rady 
Powiatu w Środzie Śląskiej, 
 

Wiceprzewodniczący Rady 
Projekt uchwały został wczoraj pozytywnie zaopiniowany przez komisje stałe Rady Powiatu. 
dwóch radnych jest oddelegowanych Pan Marek Majerowski i Daniel Uszyński. Otwieram 
dyskusję w tym punkcie. 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Wiceprzewodniczący Rady 
Zamknął dyskusję.  
 
Głosowanie imienne - poprzez naciśnięcie przycisku na panelu do głosowania  
ZA,   PRZECIW,    WSTRZYMUJĘ SIĘ 
 
Rada Powiatu w obecności 14 radnych, stosunkiem głosów:  ZA – 13; P – 0; W - 1  

podjęła uchwałę Nr LXVIII/345/2023 w sprawie oddelegowania do prac Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku dwóch radnych Rady Powiatu w Środzie Śląskiej 

Burdzy Sebastian- Za  Chabraszewski Józef - Za  
Majerowski Marek- Wstrzymał się,  Mikła Halina-Za  
Partyka -Basa Judyta- Za, Pierzchalski Grzegorz – Za Piotrowski Jan – Za  
Rachwalska Małgorzata-  Za  Szałankiewicz Krzysztof-Za  
Szremska Joanna- Za, Uszyński Daniel –Za Wiatrzyk Agnieszka -Za  
Wojewódka Mariusz- Za,  Zachary Maria- Za   
  

-  określenia zadań, na które przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

 
Wiceprzewodniczący Rady 
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez komisje stałe Rady Powiatu w dniu 
wczorajszym.  Otwieram dyskusję w tym punkcie. 
 
Nikt nie  wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Wiceprzewodniczący Rady 
Zamknął dyskusję.  
 
Głosowanie imienne - poprzez naciśnięcie przycisku na panelu do głosowania  
ZA,   PRZECIW,    WSTRZYMUJĘ SIĘ 
 
Rada Powiatu w obecności 14 radnych, stosunkiem głosów:  ZA – 14; P – 0; W - 0  
podjęła uchwałę Nr LXVIII/346/2023 w sprawie określenia zadań, na które 
przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych 
 
Burdzy Sebastian- Za  Chabraszewski Józef - Za  
Majerowski Marek- Za,  Mikła Halina-Za  
Partyka -Basa Judyta- Za, Pierzchalski Grzegorz – Za Piotrowski Jan – Za  
Rachwalska Małgorzata-  Za  Szałankiewicz Krzysztof-Za  
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Szremska Joanna- Za, Uszyński Daniel –Za Wiatrzyk Agnieszka -Za  
Wojewódka Mariusz- Za,  Zachary Maria- Za   
 

- podniesienia wysokości wynagradzania dla rodzin zastępczych zawodowych oraz 
prowadzących rodzinny dom dziecka, 

 
Wiceprzewodniczący Rady 
Projekt uchwały został pozytywnie  zaopiniowany  przez komisje stałe Rady Powiatu w dniu 
wczorajszym. Otwieram dyskusję. 
 
Nikt nie  wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady 
Zamknął dyskusję.  
 
Głosowanie imienne - poprzez naciśnięcie przycisku na panelu do głosowania  
ZA,   PRZECIW,    WSTRZYMUJĘ SIĘ 
 
Rada Powiatu w obecności 14 radnych, stosunkiem głosów:  ZA – 14; P – 0; W - 0  

podjęła uchwałę Nr LXVIII/347/2023 w sprawie podniesienia wysokości wynagradzania 

dla rodzin zastępczych zawodowych oraz prowadzących rodzinny dom dziecka 

Burdzy Sebastian- Za  Chabraszewski Józef - Za  
Majerowski Marek- Za,  Mikła Halina-Za  
Partyka -Basa Judyta- Za, Pierzchalski Grzegorz – Za Piotrowski Jan – Za  
Rachwalska Małgorzata-  Za  Szałankiewicz Krzysztof-Za  
Szremska Joanna- Za, Uszyński Daniel –Za Wiatrzyk Agnieszka -Za  
Wojewódka Mariusz- Za,  Zachary Maria- Za   

- „Programu współpracy Powiatu Średzkiego z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie na rok 2024”, 

 
Wiceprzewodniczący Rady 
Projekt uchwały został  pozytywnie  zaopiniowany  przez komisje stałe Rady Powiatu w dniu 
wczorajszym. Otwieram dyskusję w tym punkcie. 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady 
Zamknął dyskusję.  
 
Głosowanie imienne - poprzez naciśnięcie przycisku na panelu do głosowania  
ZA,   PRZECIW,    WSTRZYMUJĘ SIĘ 

 
 
Rada Powiatu w obecności 14 radnych, stosunkiem głosów:  ZA – 14; P – 0; W - 0  
podjęła uchwałę Nr LXVIII/348/2023 w sprawie „Programu współpracy Powiatu 
Średzkiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 
ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024”, 
 
Burdzy Sebastian- Za  Chabraszewski Józef - Za  
Majerowski Marek- Za,  Mikła Halina-Za  
Partyka -Basa Judyta- Za, Pierzchalski Grzegorz – Za Piotrowski Jan – Za  
Rachwalska Małgorzata-  Za  Szałankiewicz Krzysztof-Za  
Szremska Joanna- Za, Uszyński Daniel –Za Wiatrzyk Agnieszka -Za  
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Wojewódka Mariusz- Za,  Zachary Maria- Za 
 

-  zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Średzkiego na lata 2023-2037, 
 
Przewodniczący Rady 
Projekt uchwały został  pozytywnie  zaopiniowany  przez komisje stałe Rady Powiatu w dniu 
wczorajszym.  Otwieram dyskusję w tym punkcie. 
 
Nikt nie  wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady 
Zamknął dyskusję.  
 
Głosowanie imienne - poprzez naciśnięcie przycisku na panelu do głosowania  
ZA,   PRZECIW,    WSTRZYMUJĘ SIĘ 
 
Rada Powiatu w obecności 14 radnych, stosunkiem głosów:  ZA – 13; P – 0; W - 1  
podjęła uchwałę Nr LXVIII/349/2023 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Średzkiego na lata 2023-2037, 
 
Burdzy Sebastian- Za  Chabraszewski Józef - Za  
Majerowski Marek- Za,  Mikła Halina-Za  
Partyka -Basa Judyta- Za, Pierzchalski Grzegorz – Za Piotrowski Jan – Za  
Rachwalska Małgorzata-  Za  Szałankiewicz Krzysztof-Za  
Szremska Joanna- Za, Uszyński Daniel –Za Wiatrzyk Agnieszka -Za  
Wojewódka Mariusz- Wstrzymał się,  Zachary Maria- Za 
 

- zatwierdzenia programu naprawczego Średzkiego Centrum Zdrowia Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Środzie Śląskiej 

 
Wiceprzewodniczący Rady 
Projekt został zaopiniowany wczoraj pozytywnie przez wszystkie komisje stałe Rady 
Powiatu. Otwieram dyskusję w tym punkcie. 
 
Radny Wojewódka 
Chciałbym zapytać Pana Starostę, gdzie jest Pani pełniąca obowiązki dyrektora, bo mam 
pytanie i nie widzę jej na sali. 
 
Joanna Haligowska 
Ja mogę powiedzieć Pani Dyrektor musiała pojechać do NFZ-tu na spotkanie pilnie też takie 
wyznaczone z dnia na dzień. Może my będziemy jakoś mogli pomóc? 
 
Radny Wojewódka 
W takim razie Pan Starosta będzie odpowiadał na pytania. 
 
Starosta 
Nie ma problemu.  Jeżeli ma pan jakieś pytania i będę w stanie odpowiedzieć jak najbardziej. 
 
Radny Wojewódka 
Przede wszystkim w uzasadnieniu uchwały jest napisane, że w ubiegłym roku była strata 
11 733 339,66 zł. skąd ta kwota się wzięła. Taka kwota jest podana w uzasadnieniu. 
 
Skarbnik 
Nie, nie było takiej straty, strata była dużo niższa. 
 
Radny Wojewódka 
Ja mam tak podane. Czy ja mam inaczej czy wszyscy tak mają? 
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Skarbnik 
Chodziło o milion, jestem przekonana, że jest tu jedna trójka za dużo, było 1 173 339, 66 zł. i 
po odjęciu amortyzacji pokrywaliśmy dług w wysokości 731 000 więc z pewnością jest tutaj o 
jedną trójkę za dużo. 
 
Radny Wojewódka 
Czyli to do poprawienia, tak. 
 
Radna Zachary 
Panie Starosto, no nie wiem czy Pan będzie odpowiadał, ale może nam się uda. W analizie 
SWOT są oczywiście zalety i mocne strony jak również i wady, czyli słabe strony. Ja 
chciałam zapytać o taką rzecz jest troszeczkę nie zrozumiałe dla mnie właśnie w tych 
wadach punkt 3 Panie Starosto „niedoszacowanie procedur medycznych   
zakontraktowanych z NFZ-tem” co to oznacza bliżej niedoszacowanie? Czy myśmy to 
wcześniej nie doszacowali z jakiegoś powodu czy to po prostu teraz co innego wychodzi 
proszę nam coś bliżej powiedzieć. 
 
Starosta 
Szanowni Państwo jak sami widzicie kontrakty mają określona liczbę i jeżeli weźmiemy pod 
uwagę tą opiekę ambulatoryjną którą mamy tutaj to ona po prostu jest niedoszacowana 
przez Narodowy Fundusz Zdrowia i rozmawiałem tutaj też z lekarzami i tak jest w całej 
Polsce i jeżeli my otrzymaliśmy ten kontrakt na trzy poradnie to po prostu nie mamy wyjścia 
albo go bierzemy albo nie. Jeżeli bierzemy musimy do niego dołożyć tak to wygląd. I tak 
wygląda polska służba zdrowia i to nie tylko u nas w powiecie a wszędzie. Także nic dodać 
nic ująć po prostu tak jest kalkulowane rzeczywista działalność powoduje to, że takie 
jednostki samorządu jak my muszą do tego dołożyć. 
 
Radny Wojewódka 
Plan naprawczy jest trochę późno, bo mamy 30 listopada został miesiąc a ma być wykonany 
do 31 grudnia. Dotyczy tak naprawdę ubiegłego roku, więc chciałbym zapytać co z tego 
planu zostało na dzień dzisiejszy zrealizowane a co jeszcze zostało do zrealizowania. 
 
Starosta 
Oczywiście szczegóły mogłaby podać Pani Dyrektor ja mogę powiedzieć tylko ze swojej 
strony, że wszystko zostanie zrealizowane tak jak jest zapisane. Oczywiście też musimy 
stwierdzić, że ten program naprawczy musi być obligatoryjnie dlatego że dokładamy do tego. 
I szanowni Państwo w przyszłości czy będziemy to my czy będzie inna Rada będziemy 
musieli do tego dokładać i będziemy musieli mieć też program naprawczy to nakazuje 
ustawa.  
 
Radny Wojewódka 
Może sprecyzuje pytanie, bo nie usłyszałem odpowiedzi mamy tutaj na końcu tego programu 
harmonogram działań dwie ostatnie strony niech Pan sobie zerknie trzy ostatnie strony i tam 
są konkretne działania wypisane na rozumiem, że to są na cały rok, bo to jest program 
naprawczy za rok poprzedni wyrażony w tym roku. Mamy już koniec listopada, czyli 11 
miesięcy roku upłynęło i chciałabym, żeby Pan odpowiedział, które z tych działań już zostały 
przez Panią Dyrektor, obecna Pani Dyrektor jest już chyba dyrektorem 6 miesięcy jak dobrze 
pamiętam, które zostały już wdrożone które jeszcze zostały, bo mamy tylko miesiąc, czyli 
końcówkę roku i w jaki sposób Pan to jako organ nadzorujący rozlicza to jest to pytanie 
poprzednie. Kolejne pytanie jaka jest przewidywana myślę, że po 11 miesiącach już też się 
da z pewnym przybliżeniem obliczyć jaka będzie strata w bieżącym roku. 
 
Starosta 
Szanowni Państwo myślę, że to są tak szczegółowe pytania, że bardzo proszę Pana 
radnego, żeby złożył je na piśmie i wtedy otrzyma szczegółową odpowiedź, z którą będziecie 
mogli się Państwo zapoznać także bardzo proszę Pana radnego o złożenie takich pism 
otrzyma wyczerpujące odpowiedzi na nie. 
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Radny Wojewódka 
Panie Starosto wszystko jest nagrywane może Pan odsłuchać i to można z przebiegu sesji z 
protokołu później te pytania zadać. Jeśli Pan nie potrafi odpowiedzieć to myślę, że Panu 
Pani Dyrektor odpowie. Natomiast jeszcze jedną taką rzecz mam tutaj w tych działaniach 
naprawczych w działaniu naprawczym nr dwa jakby mógłby Pan zerknąć optymalizacja 
kosztów działalności w obszarze organizacji i zarządzani punkt 4 pozyskanie lekarzy w 
trakcie specjalizacji których koszty wynagrodzeń są niższe od specjalistów, czyli lekarzy tak 
naprawdę niższej klasy, lekarzy rezydentów a później spodziewane efekty zwiększenie 
jakości dostępności świadczeń zdrowotnych. Czy uważa Pan, że lekarze rezydenci mają 
wyższe kompetencje niż lekarze specjaliści, bo tak z tego dokumentu wynika chciałbym, 
żeby Pan się do tego odniósł.  
 
Starosta 
Szanowni Państwo, jeśli ktoś uważa, że lekarze rezydenci mają większe kompetencje od 
lekarzy specjalistów no to już jego problem i proszę zadawać konkretne pytania a nie 
infantylne i tutaj każdy z nas może sobie na nie odpowiedzieć. 
 
Radny Wojewódka 
Panie Starosto ja przeczytałem Panu, przeczytałem dokumentu, który otrzymaliśmy to nie 
jest pytanie nie wiem jakieś absurdalne tylko dostaliśmy dokument ja Panu zacytowałem ten 
dokument i chciałbym, żeby Pan się do tego dokumentu, który mamy głosować który mamy 
zatwierdzić, żeby się Pan odniósł, bo po prostu są takie stwierdzenia takie zapisy w tym 
dokumencie no chyba Pan to czytał wcześniej zanim zostało przekazane radnym. 
 
Skarbnik 
Ja troszeczkę pomogę w tej kwestii finansowej na 30 września spodziewany ujemny wynik 
finansowy po odjęciu amortyzacji, ponieważ wynik finansowy ujemny czyli strata na 30 
września szacowana ok. 1 132 000 z tym, że musimy tutaj odjąć amortyzację do pokrycia 
wyniku finansowego natomiast po 30 września jeszcze przez Październik listopad grudzień i 
później za grudzień w styczniu wpływają nadwykonania i tej wiedzy jeżeli chodzi o 
nadwykonania na dzień przy projektowaniu budżetu na 2024 rok nie mamy. Wobec tego ja 
szacowałam, że ta strata zgodnie z tym co jest przedstawione tutaj to jest ok. 1 132 000zł. po 
odjęciu amortyzacji i nadwykonań uwzględniłam w projekcie budżetu na rok 2024 -750 tys. 
straty do pokrycia. To się pokrywa z tym co przedstawiła Pani Dyrektor w swoim programie 
naprawczym i w wykonaniu na 30 września. Jeżeli mogę troszeczkę też pomóc w 
harmonogramie tych realizacji zadań, ale ja się odniosę bardziej do tej strony finansowej niż 
tej merytorycznej to z pewnością zostały wprowadzone, zostały zwiększone przychody z 
działalności komercyjnej   i tu odnoszę się do tego działania naprawczego nr 1 ponieważ w 
tej chwili usługi w zakresie RTG są wykonywane również komercyjnie tego nie mieliśmy i to 
na pewno z tych spodziewanych efektów jest zrealizowane. Jeżeli chodzi też o zmniejszenie 
kosztów wykonywanych usług medycznych i poprawy efektywności z pewnością chodzi tutaj 
o to, że cześć etatów została zamieniona tak jakby zlikwidowana szczególnie w zakresie 
administracyjnej. 
 
Radny Wojewódka 
Bardzo dziękuję za finansowe, pytanie było do Pana Starosty. 
 
Joanna Haligowska 
Ja odpowiem bezpośrednio merytorycznie Pana radnego Wojewódki nie zgłosiłam się do 
głosu od razu, bo chciałam być pewna, że podam właściwa podstawę prawną. Otóż lekarze 
w trakcie specjalizacji mogą udzielać świadczeń medycznych za zgoda swojego opiekuna 
specjalizacji o tym mówi ustawa o zawodzie lekarza. Jeżeli zostaną dopuszczeni to mogą 
samodzielnie wykonywać zawód i samodzielne udzielać świadczeń medycznych co więcej to 
już wiem na pewno, że jest jedyne przeciwne zastrzeżenie tylko na pierwszym roku 
specjalizacji specjalizant może odmówić świadczenia dyżuru w placówkach medycznych. 
Tutaj chodziło Pani Dyrektor to znaczy w naszym planie naprawczym idzie zarówno o 
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pełnienie dyżurów, bo chciałam przypomnieć, że plan jak mówiła na komisji Pani Dyrektor 
jest utworzenie POZ-tu i jest taka możliwość, że szykujemy się do przejęcia nocnej i 
świątecznej opieki medycznej tam też są dyżury. Także Panie radny odpowiadając 
bezpośrednio na Pana pytanie, tylko dokończę, czy plany pozyskania lekarzy bez 
specjalizacji wpłyną na jakość świadczeń medycznych odpowiadam, że nie. A dlatego ten 
punkt 4 został ujęty w punkcie 2 mówiącym o obniżeniu kosztów działalności, że lekarz 
podczas specjalizacji, bo to może być Panie radny lekarz w trakcie pierwszego stopnia 
specjalizacji, po pierwszym stopniu specjalizacji, lekarz ten ma niższe stawki niż lekarz 
specjalista a może udzielać pełnych świadczeń zdrowotnych. Mam nadzieję, że wyjaśniłam. 
 
Radny  Wojewódka 
Pani mecenas bardzo dziękuję za wyjaśnienie. Natomiast moje pytanie było do Pana 
Starosty czy zgadza się ze stwierdzeniem, które tutaj zostało zapisane, że pozyskanie 
lekarzy w trakcie specjalizacji podwyższy jakość świadczonych usług. Ale to jest pytanie do 
Pana Starosty co o tym sądzi, Pani mecenas ja bardzo Pani dziękuję za odpowiedź. Ja 
chciałbym wiedzieć co sądzi na ten temat Pan Starosta, bo taki zapis dostaliśmy i tyle czy się 
zgadza z tym czy się nie zgadza. 
 
Joanna Haligowska 
Panie radny ja chcę tylko Panu zwrócić uwagę, że ten punkt jest ujęty … 
 
Radny Wojewódka 
Nawet Panu Starocie podpowiedziałem na której stronie to jest, żeby mógł sobie przeczytać.       
     
Joanna Haligowska 
W dziale optymalizacja kosztów i zatrudnienie lekarzy bez specjalizacji ma pomóc w 
optymalizacji kosztów a nie jest wpisane zwiększenie efektywności. 
 
Radny Wojewódka 
Jest napisane zwiększenie jakości i dostępności do świadczeń. 
 
Joanna Haligowska 
Optymalizacja kosztów. 
 
Rady Wojewódka 
Ja rozumiem, że młodzi lekarze są bardzo zdolni, tylko takie stwierdzenie pytam się czy 
według Pana Starosty jest prawdziwe i czy się z tym zgadza. 
 
Starosta 
Szanowni Państwo w tej chwili, jeżeli chodzi o służbę zdrowia nie jest problemem budynek 
szpitala, nie jest problemem wyposażenie w tym sprzęty problemem jest brak lekarzy. Ten 
problem dotyka też Powiat Średzki i żeby w ogóle pozyskać lekarzy to naprawdę jest 
potrzeba bardzo dużych umiejętności. Szanowny Panie radny ja myślę, że Pan w ogóle nie 
zna specyfiki polskiej służby zdrowia i wydaje mi się, że trochę jest pan oderwany od 
rzeczywistości. Szanowni Państwo każdy lekarz, który jest pozyskany tutaj w naszym 
Średzkim Centrum Zdrowia jest na wagę złota, taka jest prawda. I pokazywanie, że coś jest 
tutaj nie tak to jest po prostu czysta hipokryzja z Pana strony. Pan jesteś oderwany od 
rzeczywistości taka jest prawda   Szanowni państwo, każdy lekarz, który jest w Środzie 
jeszcze raz powtórzę jest na wagę złota. I Pani Dyrektor robi wszystko, żeby tych lekarzy 
pozyskać. 
 
Radna Partyka – Basa 
Panie Starosto moje pytanie co takiego wydarzyło się, że nagle pomysł który był zgłaszany 
przy uchwalaniu statutu przyjmowaniu statutu ŚCZ o tym aby wprowadzić praktykę 
podstawowej opieki zdrowotnej lekarza rodzinnego by pozyskać pacjentów, mówiła 
wielokrotnie o tym, że jako rodzice mamy problem aby z dnia nadzień, z godziny na godzinę 
umówić się do lekarza czy pediatry czy lekarza rodzinnego z dziećmi wtedy ten pomysł był 
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negowany i dziś, później podczas dyskusji o SPZOZ-ie także był negowany. Co takiego 
wydarzyło się, ze ta funkcja czy specjalistka jeśli chodzi o podstawową opiekę lekarza 
rodzinnego będzie teraz wprowadzona? 
 
Starosta 
Szanowna Pani radna jak najbardziej pytanie na czasie. Zdarzyło się oczywiście, że zdarzyło 
się   dlatego, że jeśli chodzi o podstawowa opiekę zdrowotną sytuacja jest identyczna jak z 
nasza, czyli problemem jest brak lekarzy. I o ile mnie pamięć nie myli to jest likwidowana 
albo w trakcie likwidacji POZ w Szczepanowie. I po prostu pojawiła się okoliczność, która 
powoduje, że możemy przejąć ewentualnie pacjentów. Z tym, że chciałem zwrócić uwagę na 
jedna rzecz szanowni Państwo, jeżeli my mamy swój SPZOZ i do niego dokładamy 700 tys. 
a co mają powiedzieć lekarze, którzy prowadza POZ-ty i nie otrzymują żadnej dotacji? 
Zadaję pytanie, gdzie tu jest zdrowa konkurencja? Dlatego musimy bardzo ważyć słowa i 
musimy robić tak żeby zachować ten potencjał, który mamy. To nie są jednoznaczne sprawy 
dlatego, że my przecież dotujemy służbę zdrowia. Natomiast te podmioty które tutaj działają 
na terenie Środy Śląskiej, gminy Środa Śląska są podmiotami prywatnymi i nikt im nie 
zapłaci, jeżeli osiągną straty no taka jest prawda. Szanowni Państwo my poruszamy się w 
bardzo delikatnej materii, pojawiła się taka szansa, żeby ten POZ pojawił się w naszym 
Średzkim centrum wykorzystujemy to. 
 
Radna Partyka-Basa 
Panie Starosto cieszę się, że pojawiła się taka szansa, bo chyba dwa albo trzy miesiące o tej 
szansie właśnie ja Panu powiedziałam i radnym tutaj zebranym, że się likwiduje ten SPZOZ 
czy ta praktyka lekarza rodzinnego w Szczepanowie i może tych pacjentów z północnej 
Gminy Środa Śląska przejąć do nas co nam może ułatwi i w pewien sposób zrekompensuje 
koszty, które ponosimy. Stąd od samego początku wnioskowałam o to, aby ten lekarz 
podstawowej opieki w naszym SPZOZ-ie był. 
 
Wicestarosta 
Może spróbuje odpowiedzieć na sugestie Pani radnej Partyki-Basa, to była sugestia „ja, ja, i 
ja” to fajnie, że podpowiada nam Pani świetne rozwiązania. Nikt nie negował, że coś takiego 
nie powstanie to po pierwsze. Po drugie wszystko w swoim czasie. To co powiedział pan 
Starosta są możliwości pozyskania pacjentów a to pacjent idzie za lekarzem, pacjent idzie za 
infrastrukturą, pacjent idzie tam, gdzie nie musi długo czekać na wizytę lekarza rodzinnego, 
pacjent idzie tam, gdzie się dodzwoni tak i tak dalej. Pacjent w ogóle może zmienić 
nieograniczoną ilość razy swoją przychodnię. Więc po kolei realizujemy czy przywracamy 
świadczenia usługi medyczne w naszym obiekcie. To przekażę Państwu między innymi 
informacje dotyczących statystyk jeżeli chodzi o miesiące od stycznia do listopada w 2022 i 
statystyki przyjmowania tylko i wyłącznie tym czym dysponujemy od 1 lipca do 30 listopada 
chirurgia oddział, przepraszam przychodnia nasza i poradnia chirurgiczna przyjęła w okresie 
od 1 lipca do 30 listopada uwaga 2 150 pacjentów, poradnia ortopedyczna w okresie 1 lipca 
2022 roku 30 listopada 2022 roku przyjęła 1 568 pacjentów i poradnia onkologiczna w tym 
samym okresie przyjęła 1 196 pacjentów to był zeszły rok. I teraz statystyka od 1 lipca, bo 
akurat taką dysponuję 2023 roku do 30 listopada 2023 roku poradnia chirurgiczna 2 022 
pacjentów, ortopedyczna 2 031 pacjentów, onkologiczna 2 086 pacjentów. Szanowni 
Państwo to są tysiące ludzi, którzy już zaufali naszym usługą, którzy przychodzą tutaj i 
naturalną rzeczą jest, żeby móc utrzymać te usługi i będziemy rozszerzać działalność. 
Oczywiście każda podpowiedź każda sugestia jest bardzo cenna, ale to nie jest tak, że pani 
sobie to wymyśliła a my to realizujemy. Tylko my o tym mówiliśmy i to znacznie wcześniej, że 
POZ jest absolutnie w naszym zasięgu i chcemy to zrealizować. Przyszła Pani Dyrektor i 
powiedziała a to spróbuję uruchomić w maju czerwcu przyszłego roku, bo to też nie jest takie 
proste. I tak to działa, więc chciałem troszkę skorygować Pani tutaj wypowiedź. 
 
Radny Wojewódka 
Proszę państwa ja też uważam, że jeśli jest możliwość rozwijania rozszerzania usług to jak 
najbardziej powinniśmy to robić, jesteśmy jednostką publiczną działającą na rzecz 
mieszkańców powiatu, jeśli trzeba będzie do tego dokładać przez jakiś czas a przynajmniej 
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powinniśmy dokładać do tego. Pan Starosta najwyraźniej nie rozumie   czym jest działalność 
publiczna, czym jest działalność prywatna, gospodarcza i jakie się z tym wiąże ryzyko. I tutaj 
do Pana Starosty mam prośbę, żeby Pan zaczął czytać dokumenty, które Pan dostaje na 
biurko, a żeby jeszcze Pan to robił   ze zrozumieniem to byłoby naprawdę perfekcyjnie. 
Dziękuję bardzo.    
 
Radna Zachary 
Szanowni Państwo ja wracam do tej analizy … szans, bo one są dla nas tym punktem, który 
będzie mówił, że utrzymamy się dalej, będziemy tam dalej jakieś sprawy związane ze 
sprawami ekonomicznymi. Mam taki punkt 7 silny gospodarczo region Legnicka Specjalna 
Strefa Ekonomiczna proszę mi powiedzieć co mieliśmy tutaj na uwadze?  Bo ja naprawdę 
wczoraj się zastanawiałam i nie umiem sobie odpowiedzieć na to pytanie.  To, że mamy 
strefę ekonomiczną to wszyscy wiemy tylko co dalej? 
 
Starosta 
Szanowni Państwo Powiat Średzki jest szczególny mogę porównać Powiat Średzki troszkę 
do Włoch, gdzie jest bogata uprzemysłowiona północ natomiast biedne południe odnosi się 
to do Powiatu Średzkiego dlatego, że mamy dwie gminy, Gminę Miękinia oraz Gminę Środa 
Śląska, które mają strefy aktywności gospodarczej i gdzie lobbuje się przemysł. Oczywiście 
działalność tych stref jest ściśle skorelowana i powiązana z Legnicką Specjalną strefą 
ekonomiczną która lokuje akurat w tych dwóch gminach swoje inwestycje. I jak Pani wie w 
ostatnich latach powstało kilka przedsiębiorstw takim wiodącym na terenie gminy Środa 
Śląska to jest pepsico i nadal Legnicka specjalna strefa będzie inwestować tutaj w nasz 
Powiat. Bliskość Wrocławia i ta aktywność gospodarcza powodują, że między innymi to jest 
szansą dla naszej służby zdrowia po prostu szansa do wykorzystania. Jak tą szanse 
wykorzystamy? Mam nadzieję, że dobrze.     
 
Nikt więcej nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Wiceprzewodniczący Rady 
Zamknął dyskusję.  
 
Głosowanie imienne - poprzez naciśnięcie przycisku na panelu do głosowania  
ZA,   PRZECIW,    WSTRZYMUJĘ SIĘ 
 
Rada Powiatu w obecności 12 radnych, stosunkiem głosów:  ZA – 9; P – 0; W - 3  
podjęła uchwałę Nr LXVIII/350/2023 w sprawie zatwierdzenia programu naprawczego 
Średzkiego Centrum Zdrowia Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
w Środzie Śląskiej 
 
Burdzy Sebastian- Za  Chabraszewski Józef - Za  
Majerowski Marek- Wstrzymał się,  Mikła Halina-Za  
Partyka -Basa Judyta- Wstrzymała się, Pierzchalski Grzegorz – Za Piotrowski Jan – Za  
Szałankiewicz Krzysztof-Za  
Szremska Joanna- Za, Uszyński Daniel –Za  
Wojewódka Mariusz- Wstrzymał się,  Zachary Maria- Za 
 

-  powołania komisji konkursowej w celu przeprowadzenia postępowania konkursowego 
na stanowisko dyrektora Średzkiego Centrum Zdrowia Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Środzie Śląskiej 
 

Wiceprzewodniczący Rady 
Projekt został zaopiniowany wczoraj pozytywnie przez wszystkie komisje stałe Rady 

Powiatu. Otwieram dyskusję w tym punkcie. 

Nikt nie  wyraził chęci zabrania głosu. 
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Wiceprzewodniczący Rady 
Zamknął dyskusję.  
 
Głosowanie imienne - poprzez naciśnięcie przycisku na panelu do głosowania  
ZA,   PRZECIW,    WSTRZYMUJĘ SIĘ 
 
Rada Powiatu w obecności 12 radnych, stosunkiem głosów:  ZA – 12; P – 0; W - 0  
podjęła uchwałę Nr LXVIII/351/2023 w sprawie powołania komisji konkursowej w celu 
przeprowadzenia postępowania konkursowego na stanowisko dyrektora Średzkiego 
Centrum Zdrowia Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Środzie 
Śląskiej 
 
Burdzy Sebastian- Za  Chabraszewski Józef - Za  
Majerowski Marek- Za,  Mikła Halina-Za  
Partyka -Basa Judyta- Za, Pierzchalski Grzegorz – Za Piotrowski Jan – Za  
Szałankiewicz Krzysztof-Za  
Szremska Joanna- Za, Uszyński Daniel –Za  
Wojewódka Mariusz- Za,  Zachary Maria- Za 
 
Ad. 10/ Interpelacje i zapytania radnych. 

Radny Wojewódka 
Proszę Państwa w związku z uwagami mieszkańców dotyczącymi działań aptek dyżurów 
aptek szczególnie w godzinach nocnych. Mamy sezon jesienno- zimowy, więcej zachorowań 
chciałbym ponowić moją interpelację dokładnie sprzed dwóch lat w sprawie otwarcia w 
budynku byłego szpitala apteki całodobowej, czy to będzie Średzkie Centrum Medyczne, czy 
inny podmiot.  Mam zamiar złożyć taką interpelację z prośbą o rozważenie i odpowiedzieć, 
kiedy byłoby możliwe w jakiej formie otwarcie takiej apteki. 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 11/ Wnioski i oświadczenia radnych. 
 
Radny Wojewódka 
Szanowni Państwo wniosek do Służby Drogowej, aby zwróciła uwagę na drogę powiatową 
Środa Śląska Jastrzębce przed Jastrzębcami jest bardzo mocno droga zabłocona są wożone 
buraki, jest warstwa błota z wykonawcą tych prac należałoby porozmawiać.  
 
Radny Pierzchalski 
Rozmawiamy, tak, tak.  
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 12/Sprawy różne. 
 
Wiceprzewodniczący Rady 
Chciałbym Szanowną Radę poinformować, że sesja grudniowa będzie 21 grudnia.  
 
Radna Zachary 
Ja co prawda wczoraj przekazywałam Panu Grzegorzowi o sprawie dlatego, że Pan radny 
Sendyka zgłosił nam taką nieciekawą sytuację, ponieważ w Kobylnikach mieszkaniec, rolnik, 
który wjeżdżał, wyjeżdżał z pola wioząc buraki zniszczył chodnik, który jest właśnie w 
Kobylnikach świeżo położony kilka lat temu. I zgłaszałam tutaj Panu Grzegorzowi tylko 
chciałam, żeby po prostu o tym pamiętać to jest bardzo ważna rzecz, ponieważ ona no po 
prostu źle się patrzy, że jest takie załamanie. Druga sprawa to jest taka ja wiem, że my w 
dniu dzisiejszym jeszcze nie dyskutujemy o budżecie, ale chciałam tylko zwrócić uwagę Pani 
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Skarbnik na zapis, który dotyczy budżetu na przyszły rok dotyczący właśnie remontu-
przebudowy drogi Klęka – Szczepanów. My cały czas mówiliśmy o drodze Klęka ja może 
powiem o drodze Szczepanów - Rzeczyca, ale chodzi mi o wartość tego projektu. Tam jest 
wartość 50 tys. Pani Skarbnik to jest chyba coś za mało, bo jest to droga dość długa są do 
przebudowy budowle drogowe więc ten projekt będzie więcej kosztował. 
 
Skarbnik 
Ja to wczoraj tłumaczyłam Pani radna projekt jest rozłożony na dwa lata i jest jego zapis w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej. Na ten projekt zostało przeznaczone 500 tys. zł. Tylko w 
2024 roku widzi Pani w załączniku nr 3 50 tys. zł. A jak Pani radna zechce sobie spojrzeć do 
wieloletniej prognozy tam jest również to zadanie i ono jest rozbite w dwóch latach 50 tys. w 
roku 2024 a końcówka płatności rok 2025 i tam jest 450 tys. także on jest na łączną wartość 
500 tys. zł. Tylko tak jak tutaj kompetentni pracownicy przekazywali mi podając do budżetu 
powiedzieli, że ta część jednej płatności będzie na 50 tys. zł. 
 
Radna Zachary 
I jeszcze mam dwie sprawy. Jedna to jest Cesarzowice, o których mówiliśmy 15 listopada na 
komisjach no nie widzę też tej pozycji mówiącej o tym, że jakieś bezpieczeństwo dla 
miejscowości Cesarzowice no będzie w jakiś sposób niezlekceważone, niezlekceważony 
będzie głos mieszkańców.  I tutaj prośba moja była taka 15 jak się tu spotkaliśmy, aby 
komisja Bezpieczeństwa pojechała w teren wypisała wnioski i albo te wnioski przedstawiła w 
sposób taki, że coś jest do zrobienia do poprawy lub może inne będzie miała stanowisko. Ale 
prosiłam też o to, żeby to stanowisko było przekazane mieszkańcom, bo myśmy wszyscy 
byliśmy tutaj na zebraniu i wiemy co było przekazane a nie widzę zapisów żadnych właśnie 
w projekcie budżetu. 
 
Skarbnik 
Tak jak Pani mówi budżet był składany do 15 listopada i ja do budżetu daję to jakie 
wskazówki daje mi Zarząd. Rozmawialiśmy rzeczywiście o tym, że jeśli Zarząd zdecyduje, że 
w formie autopoprawek zostanie coś później uwzględnione już we właściwym projekcie 
uchwały to ja oczywiście to wprowadzę. Natomiast ten projekt, który został sporządzony cele 
wyznacza Zarząd Powiatu a nie Skarbnik Pani radna. 
 
Radna Zachary 
Ja to rozumiem, ale prosiłam właśnie, żeby taki protokół powstał żebyśmy mogli z niego 
skorzystać, ale jak pojedziemy na spotkanie Pani Elu to wtedy każdy z mieszkańców zapyta 
co wyście zrealizowali z tego punktu, który był. 
 
Skarbnik 
Pani radna bardzo chciałabym taki protokół Pani sporządzić, ale ja jako Skarbnik ja tego nie 
umiem. Ja umiem liczyć i chyba to nie do mnie o sporządzenie tego protokołu, chociaż jeżeli 
tylko będę mogła pomóc to na pewno pomogę. 
 
Radna Zachary 
To chodziło o Komisje Bezpieczeństwa. I kolejna sprawa dotyczy wsi Michałowa, ponieważ 
jak byliśmy na spotkaniu emerytów wyszła sprawa Pan Grzegorz chyba będzie pamiętał, 
gdzie były wnioski o dwóch spowalniaczach na tej drodze z uwagi na to, ze jak jest 
autostrada zamknięta to przez tą miejscowość robią się właśnie przejazdy taką prędkością   
przy której mieszkańcy boją się chodzi a wiadomo co tam się dzieje. 
 
Skarbnik 
Tego rodzaju progi zwalniające i inne rzeczy to są wydatki o charakterze bieżącym Pani 
radna. I rzeczywiście, jeśli zechce Pani spojrzeć do budżetu i zechce spojrzeć w rozdział 614 
dotyczący dróg publicznych to w załączniku 2 do uzasadnienia projektu uchwały tam jest 
takie specjalne zadanie o znakach drogowych o takich różnych rzeczach. I próg zwalniający 
nie kwalifikuje się do inwestycji, inwestycje są powyżej 10 tys. zł. 
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Radny Pierzchalski 
Tak jak Pani Skarbnik powiedziała są to wydatki bieżące. Ale Pani radna ja zapraszam po 
sesji i ja Pani pokażę, bo Pani mówi i progach zarówno w Cesarzowicach co prawda nie 
byłem na tym zebraniu, i o progach powiem tak część mieszkańców chce te progi bardzo 
chce, ale progi broń Boże koło siebie tylko koło sąsiada dalej, bo one hałasują. Ja Pani 
pokażę, ile w tej chwili wniosków jest o likwidację o likwidację progów i nie będziemy 
wydawać pieniędzy, gdzie zaraz mieszkańcy protestują każą wręcz żądają, straszą nas 
sądem, że pękają budynki, że uszkadzają samochody o likwidację ich. To jest doraźny 
środek to nie jest skuteczny są znaki które mówią o ograniczeniu prędkości jest policja od 
tego jest wiele innych. I ten środek proszę mi wierzyć jest jednym z najbardziej być może 
częściowo skutkuje, ale on naprawdę jest bardzo uciążliwy bardzo na uczestników ruchu. 
Policja się skarży, straż pożarna się skarży, że do akcji jadą to są wyjazdy uprzywilejowane 
one muszą mieć swoją prędkość a progi szczególnie te wyspowe czy te takie garbowe one 
są dużym utrudnieniem. Proszę mi wierzyć naprawdę hamujmy zapały mieszkańców, one są 
chwilowe, część chce a część za chwilę wnioskuje. Ja powtarzam jeszcze raz ja mogę Pani 
pokazać mnóstwo wniosków i pytam się po co było wydawać pieniądze publiczne jak teraz 
mieszkańcy żądają, żeby to zlikwidować, bo jest to uciążliwe dla nich. Także to nie jest w 
pełni skuteczny środek i wygodny. Pan Marek radny jest instruktorem szkoły jazdy i pewnie 
też coś na ten temat wie i ma swoje zdanie i większość z Państwa też. 
 
Radny Majerowski 
Na początku kadencji naszej mówiłem ze sprawa progów na drogach powiatowych tak 
naprawdę nie powinna istnieć po prostu nie powinna istnieć. Ale większość z Was wtedy 
głosowała i mówiła, że trzeba to zrobić dla społeczności. Ja sobie dobrze pamiętam pierwszą 
sesję mówiłem, że progi zwalniające mogą być na drogach gminnych potrzebne, ale nigdy 
na powiatowych, osiedlowych tak to wygląda sprawa w obszarze zamieszkanym do 20 km 
na godzinę, dlatego tam jest określona prędkość. Dziwię się, że teraz m usiało minąć prawie, 
że 5 lat i dochodzimy do tego wniosku, że te progi są problemem, ale ja już mówiłem w 2018 
roku ze nie wykładajmy pieniędzy w tym kierunku, bo to po prostu jest bezsensowne. I chcę 
powiedzieć tylko tyle chciałbym się dowiedzieć przez całą kadencję, ile wydaliśmy na tego 
typu inwestycje, bardzo mnie to interesuje, jaki koszt ponieśliśmy, żeby dojść do takiego 
dzisiaj czasu momentu, żeby stwierdzić, że jednak jest to uciążliwe. Chciałbym się 
dowiedzieć jakie to są koszty tego. 
 
Radny Pierzchalski 
Zgadzam się. Panie radny koszty się Pan dowie oczywiście nie ma problemu. Ja podkreślam 
jeszcze raz one służą poprawie bezpieczeństwa to nie były całkowicie pieniądze wyrzucone 
w błoto, ale nie są do końca skuteczne, są uciążliwe po prostu i mówię. Ale sam Pan widzi, 
że dalej płyną wnioski nie tylko od mieszkańców, ale i od radnych, od sołtysów progi, progi. A 
takich wniosków proszę mi wierzyć mam cały segregator bardzo duży mogę go przynieść. 
Proszę bardzo zdecydujmy w którym kierunku pójść, czy dalej w tym kierunku, że jednak 
progi, gdzie uważam, że one po części spełniają swoje role, ale są uciążliwe. 
 
Radny Majerowski              
A propos samochodu Panie Wicestarosto to ja akurat lubię kolor amarantowy ani nie 
niebieski, ani nie czerwony. 
 
Wicestarosta 
Przyjąłem do wiadomości. 
 
Radna Zachary 
Panie Grzegorzu ja myślę, że należy się taka odpowiedź dla mieszkańców Cesarzowic i nic 
więcej, jeżeli tak zapada decyzja, że nie robicie Państwo progów i podejmujecie jako Zarząd 
taką decyzję to proszę dać odpowiedź dla Pani radnej, która jest pracownikiem i sprawa 
będzie jakby załatwiona w ten sposób, że to będzie decyzja ostateczna. Jeszcze tylko 
przypominam Panie Grzegorzu odnośnie drogi Chomiąża- Jastrzębce i o przebudowie tych 
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budowli drogowych, które są po prostu w stanie bardzo ciężkich, przepusty te które są znowu 
zalane. 
 
Radny Pierzchalski 
Pani radna tak, przepusty są zgłoszone, bo one uległy uszkodzeniu przy gwałtownych 
opadach deszczu. 5 lat gwarancji firma wie o tym, zgłoszone, warunki pogodowe są 
niesprzyjające teraz, ale myślę, że w najbliższym czasie zostaną poprawione. 5 lat gwarancji 
na tą drogę jest, wykonana jest bardzo dobrze, a że coś wyjdzie w trakcie, wychodzi. 
 
Radna Zachary 
Dziękuję, najważniejsze, że zgłoszone.   
 
Ad. 13/ Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady wobec zrealizowanego porządku posiedzenia zamknął LXVIII w 
kadencji 2018 – 2023 posiedzenie Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
 
Protokołowała:     
(-) 
Maria Pstrowska 
 

 
Wiceprzewodniczący Rady 

(-) 
Daniel Uszyński 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


